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A je to tady ...  Ještě neuplynuly ani čtyři 

měsíce od komunálních voleb a už řešíme 

první konflikty mezi zastupiteli. Osobní 

náznak budoucí možné NE/spolupráce 

vyšel těsně před volbami v  letáku kandi-

dáta Luďka Macháčka.  Ten si nejdříve 

postěžoval, že dřív nedokázal 

v zastupitelstvu nic prosadit a obratně 

hodil vinu na starostku a místostarostu, 

které nazval „AROGANTNÍM VEDE-

NÍM“.  Následně urazil všechny tehdejší 

členy zastupitelstva a nazval je 

„MLČÍCÍM ZASTUPITELSTVEM“.  

Tuto DRZOST si v předvolební agitaci 

nedovolil  nikdo z nás! 

Osobně se musím vůči těmto „urážkám“ 

proti zastupitelům důsledně  ohradit. Bý-

valí zastupitelé  svým „aktivním“ přístu-

pem dokázali schválit a podpořit celou 

řadu významných projektů. Tím posunuli 

Meziměstí a jeho okolí mezi nejrozvi-

nutější obce  v příhraničním regionu. Za 

tento přístup  patří zastupitelům spíše 

VELIKÉ PODĚKOVÁNÍ než urážlivá 

slova.  

Odpověď na „NÁŘKY“, že se mu dříve 

v zastupitelstvu nic nepodařilo prosadit je 

v naší komunální demokracii celkem jed-

noduchá.  Jakýkoliv sebelepší návrh, ná-

pad či podnět, který má být schválen, 

musí být odhlasován NADPOLOVIČNÍ 

většinou hlasů. To znamená, že pro něj 

musí zvednout ruku minimálně  sedm 

zastupitelů. Pokud předkladatel materiálu 

pro hlasování nebyl schopen přesvědčit 

nadpoloviční většinu zastupitelů, musí 

chybu hledat sám v sobě a ne ji svalovat 

na „MLČÍCÍ ZASTUPITELE“ nebo 

„AROGANTNÍ STAROSTKU A MÍS-

TOSTAROSTU“ …  : -)    

Závěrem si dovolím ještě jednou podě-

kovat všem současným, ale i bývalým  

zastupitelům, kteří měli a stále mají 

zájem na tom, aby Meziměstí a jeho 

okolí neztratilo na tempu nastaveného 

rozvoje. Myslím, že v tuto chvíli potře-

bujeme odpovědné zastupitele, kteří 

nám pomůžou realizovat nastavené 

projekty, protože na žabo-myší války 

není v tuto chvíli opravdu žádný prostor.  

Váš  starosta 

25. 12. - Slavnostní zahájení tradičního 

vánočního koncertu v kostele sv. Jakuba 

v Ruprechticích, který se uskutečnil 

v rámci projektu „Pod jednou střechou 2“ 

z operačního programu Interreg V-A 

Vánoční koncert v kostele sv. Anny ve 

Vižňově  

29. 12. – Benefiční vánoční koncert v 

centru Walzel 

7. 1. - Meziměstí - schůzka 

s administrátorem projektu k vyhodnocení 

závěrečné zprávy v rámci projektu na 

zateplení budovy čp. 421 

Hradec Králové -  koordinační schůzka 

k projektu „Po stopách sv. Jakuba“  se 

sochařem Matoušem Hášou ohledně sta-

novení podmínek pro vytvoření sochy sv. 

Jakuba 

Hradec Králové – koordinační schůzka se 

zástupci KČT ohledně značení tras 

v regionu Broumovsko ve vazbě na pro-

jekt „Po stopách sv. Jakuba“ 

Meziměstí - Oblastní charita Náchod ote-

vírání pokladniček 

8. 1. - Hradec Králové – jednání řídícího 

výboru pro „Chytrý region“, kde byly 

stanoveny podmínky pro vyhotovení  

strategických plánů jednotlivých lokalit a 

regionů 

Veřejné sociální WC – kontrolní den se 

zaměřením na výběr obkladových materi-

álů 

Příprava plesu města Meziměstí 

10. 1. – Koordinace přípravných prací na 

podkladech pro podání žádostí o dotace 

na schválené projekty města 

11. 1. – Mieroszów – pracovní schůzka 

s novým  starostou a místostarostou na 

radnici v Mieroszowe. Hlavním tématem 

programu jednání bylo potvrzení vzájem-

né spolupráce obou měst na projektech 

přeshraniční spolupráce 

12. 1. - Koordinační schůzka k projektu 

„Po stopách sv. Jakuba“  s farářem Marti-

nem  Lanžim  

14. 1. – NOVA CUP 2019 – pracovní 

jednání ohledně aktivit série cyklistických 

závodů NOVA CUP, které se pojedou 

v blízkosti našeho regionu 

16. 1. – Pravidelné jednání zastupitelstva 

města 

Meziměstí – koordinační schůzka ve věci 

stanovení podmínek pro připojení regene-

račního centra na distribuční síť ČEZu 

Příprava plesu města 

Veřejné sociální zařízení – kontrolní den 

na stavbě 

17. 1. - Brno – veletrh cestovního ruchu – 

účast na slavnostním zahájení veletrhu se 

zaměřením na cykloturistiku a volný čas 

Podaná žádost o dotaci z operačního pro-

gramu Interreg V- A ,,Zpřístupnění a vyu-

žívání kulturního a přírodního dědictví 

v povodí Stěnavy“ 

18. 1. – Ples města Meziměstí – poděko-

vání patří všem organizátorům a sponzo-

rům 

Školení „Právo v praxi starostů, radních a 

zastupitelů“ v Praze 

Starosta, místostarosta 

Článek uveřejněný v minulém čísle zpra-

vodaje „OČIMA ZASTUPITELE“ je pro 

čtenáře „možná“  zajímavé čtení, ale pro 

většinu zastupitelů   veliké zklamání nad 

podáváním zkreslených informací vytrže-

ných z kontextu.   

Slovo starosty 

Radnice informuje  

KDO z nás je                   

DOKONALÝ ? 



Opět se musím vrátit k odpovědnosti nás 

všech  zastupitelů, kterým má jít přede-

vším o kvalitní rozvoj obce.  Krátce si 

dovolím připomenout, že máme za sebou 

projekty dosahující téměř 250 milionů Kč 

a před sebou nové projekty v řádech de-

sítek milionů Kč. Pokud se budeme 

chytat za prázdná slova a následně se tím 

ještě veřejně chlubit, máme před sebou 

čtyři roky přehlídky ztraceného času. 

Z nastavených a rozjetých projektů nebu-

de nic, protože nikdo nebude mít chuť 

pracovat pod kuratelou veřejného praný-

řování ve zpravodaji.  Nikdo z nás není 

dokonalý, každý děláme chyby, jak 

v běžném, tak i profesním životě.   Ale 

jsou různé způsoby, jak se s tím dokáže-

me, ale i nedokážeme vyrovnat.   

Vzhledem k tomu, že se v komunální  

politice pohybuji dost dlouho, připomíná 

mi  tento způsob jednání, některých zastu-

pitelů,  začátek konce „rozjetého vlaku“ 

rozvoje obce.  Myslím, že tento způsob 

prezentace nepatří na pracovní stůl 

tohoto zastupitelstva. To ale již záleží 

na odpovědnosti každého z nás.  

Pavel  Hečko 

Přestupkový zákon nás má chránit před 

následky a jednáním pachatelů přestupků, 

obdobně to platí u trestního zákoníku, 

který nás má chránit před pachateli trest-

ných činů a přečinů. Oba zákony obsahují 

ustanovení, jak postupovat, pokud je, 

nebo již byl, spáchaný trestný čin, přečin 

nebo přestupek.  

Zvláštní ustanovení se týká povinností 

postupů při oznamování, vyřizování a 

řešení přestupků ze strany orgánu policie 

ČR (provedení nezbytných šetření, zajiš-

tění důkazních prostředků apod.), což je 

zajištění součinnosti zejména se správní-

mi orgány, které jsou oprávněny přestup-

ky řešit.  Pokud se orgán policie dozví o 

přestupku od občana, je povinen se pře-

stupkem zabývat  a dokonce musí občana 

na jeho žádost vyrozumět  o provedených 

opatřeních. Tak hovoří zákon. 

V minulém vydání článku „očima zastu-

pitele“ řeší zastupitel města Luděk Ma-

cháček (tak je pod článkem podepsán) 

oznámení od občanky o tom,  že osoby 

vykonávající potřebu na venkovním  WC  

Baru u Edy můžou být příčinou veřejného 

pohoršení pro okolo procházející děti. 

V tomto případě se může jednat o spáchá-

ní přestupku dle § 47 (zákona o pře-

stupcích), přestupky proti veřejnému po-

řádku s odkazem na odst.1 písm. d) …

cituji: „Přestupku se dopustí ten, kdo 

vzbudí veřejné pohoršení“ s následným 

odkazem na řízení o přestupcích, např. § 

58 ( zákona o přestupcích) jaké úkony 

zajišťuje orgán policie. 

Moje otázka zní:  „Koná V SOULADU 

SE ZÁKONEM, nebo spíše NEKONÁ, 

vrchní komisař Policie ČR v osobě za-

stupitele a příjemce oznámení, o mož-

ném VEŘEJNÉM POHORŠENÍ vůči 

DĚTEM,  když informuje o tomto jedná-

ní až na zastupitelstvu města a následně 

ve zpravodaji, přestože  ZÁKON stanoví 

pro policii JINÝ postup?“.  

Pavel  Hečko, starosta 

Přestože jsem  nechtěl reagovat na 

osobní invektivy zastupitele Macháčka 

v jeho pohledu na jednání zastupitel-

stva, musím v tuto chvíli hájit schvále-

né a realizované projekty a chránit 

také všechny, kteří na  nich pracují. 

Dlouhodobý záměr realizace dostavby 

kanalizace  v Dlouhé ulici sahá až do mi-

nulého století.  Přestože byla obyvatelům 

v této části obce přislíbena dostavba kana-

lizace, samotná realizace byla z různých 

důvodů stále v nedohlednu. Až rekon-

strukce silnice dala stavbě kanalizační 

stoky zelenou. Na základě jednání 

s provozovatelem kanalizace, společností 

VaK Náchod,  bylo dohodnuto, že projek-

tová dokumentace na silnici bude doplně-

na o projekt na rozšíření kanalizační sto-

ky, která se bude realizovat současně se 

stavbou silnice.  Zároveň s projektem 

bylo dohodnuto financování celé stavby. 

To znamená, že město Meziměstí celou 

investici uhradí  JAKO SVŮJ MAJE-

TEK a společnost VaK Náchod  ji bude 

městu částečně splácet. Po splacení  

převezme VaK kanalizaci  do SVÉHO 

MAJETKU, který bude provozovat. 

Tento způsob financování se běžně po-

užívá u  akcionářů VaKu, tedy u měst a 

obcí. Připomínám, že takto byla VaKu 

převedena celá kanalizační sít města, 

kterou město také nejdříve muselo vy-

budovat.  V tomto případě VaK Ná-

chod městu nic neplatil, ale majetek byl 

vyrovnám akciemi.   

Vzhledem k tomu, že předpoklad finanč-

ních  nákladů přesahoval výši 6 mil. Kč, 

rozhodlo město (zastupitelstvo) o přijetí 

úvěru 7 mil. Kč na tuto stavbu s tím,  že 

bude čerpána pouze faktická částka, která 

vzejde z výběrového řízení.  Komerční 

banka nabídla na stavbu kanalizace městu 

úvěr za 1,37 % úroku. Tedy za velice 

výhodnou  úrokovou sazbu !!!  Je zcela 

pochopitelné, že pokud město bude čerpat 

úvěr, musí také platit úroky, ale pouze za 

částku, kterou bude čerpat. Jaká bude 

skutečná výše úroků bude záležet na výši 

půjčky a rychlosti splátek! To platí jak 

pro soukromé úvěry, tak i pro úvěry pod-

nikatelské.  Není se tedy čemu divit! 

Informace o úroku v neprospěch města 

ve výši 200.000 Kč jsou v tuto chvíli 

velmi ZAVÁDĚJÍCÍ ! 

Ještě jednou připomínám, že vše kolem 

přijetí úvěru schválilo „ODPOVĚDNÉ“ 

zastupitelstvo města a podstatnou část 

úvěru bude hradit VaK Náchod, který 

bude provozovatelem a následně i vlastní-

kem kanalizační stoky.  

Obdobný způsob financování bude 

město realizovat také při výstavbě nových 

inženýrských sítí v Jiráskově čtvrti a vý-

stavby kanalizace v Ruprechticích nad 

zastávkou. 

Pavel  Hečko, starosta 

Od 1. ledna 2020 jsou obce povinny zajis-

tit celoročně místa pro oddělené soustře-

ďování jedlých olejů a tuků. Důvodem je, 

že v současné době pouze zhruba 10% 

obcí zajišťuje třídění těchto odpadů a ole-

je a tuky tak v rozporu se zákonem končí 

často v kanalizaci. Město Meziměstí tento 

kontejner již vlastní. Je umístěn za pro-

dejnou Verner a je červené barvy. Umis-

ťovat jedlé oleje a tuky do tohoto kontej-

neru je možné jen v plastových uzavře-

ných obalech. 

Další novinkou jsou kontejnery na zpětný 

sběr baterií a drobného elektro - zařízení. 

Kontejnery mají červenou barvu a jsou 

rozmístěny na těchto sběrných místech: 

Meziměstí     - Za prodejnou Verner 

                          Jiráskova čtvrť 

                          Technické služby 

Vižňov           - U bývalé prodejny  

Ruprechtice  - U hasičárny 
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Soustřeďování jedlých   

olejů a tuků 

Kanalizace a úvěr 

Kdo porušuje zákon 



Podrobnější informace o systému naklá-

dání s odpady najdete v OZV 1/2019, 

která je umístěna na stránkách Meziměstí. 

Jiří Sadílek, místostarosta 

k bodu číslo 9 – žádosti o dotace 

Město podá návrh na dotační tituly, kro-

mě jiného i na vybavení hřišť pro volno-

časové aktivity. Přítomný občan pan To-

máš Hamáček upozornil, že v žádostech 

není uvedeno hřiště v Březové. To bylo 

následně zahrnuto do žádostí. 

k bodu 11 – Informace o lesním hospo-

dářství 

Hospodář městských lesů pan Rathouský 

předložil zastupitelstvu zprávu s odpovědí 

na otázky, které jsem požadoval. Upozor-

nil jsem zastupitelstvo, že se v roce 2017 

prodalo dříví za zhruba 400 000,- Kč a to 

bez jakékoliv uveřejněné nabídky na we-

bových stránkách města, ve zpravodaji či 

jinak. To může otevírat prostor pro speku-

lace. Navrhl jsem proto, aby byl kontrolní 

výbor pověřen kontrolou faktur za uply-

nulá období, komu a za jakou cenu bylo 

dříví prodáno. V této věci mě podpořil 

pan Zimmermann. Došlo k výměně názo-

rů s panem starostou a ten zvýšil hlas na 

zastupitele pana Zimmermanna. Na toto 

jsem starostu upozornil, že nejsme žádná 

školka a on nemá sebemenší právo zvyšo-

vat hlas na demokraticky zvoleného za-

stupitele. Pan Adamů v tomto bodě pou-

kázal na dříví vytěžené technickými služ-

bami, zajímal se o  cenu za dříví a komu 

bylo dříví prodáno. Nakonec bylo rozhod-

nuto, že kontrolní výbor provede kontrolu 

hospodaření v lesním hospodářství města.  

k bodu 12 - Plán zimní údržby 

Pan Radvanovský předložil zastupitelstvu 

plán zimní údržby, který byl přijat ZM 

v roce 2011. Zajímal jsem se o zahájení 

času  vyhrnování sněhu a techniku, kterou 

mají TS  k dispozici. Požádal jsem, aby 

traktor vyhrnoval sníh skrz zahrádkářskou 

kolonii „U křížku“, protože na jejím kon-

ci bydlí pan Pinkava, který jezdí denně 

brzy ráno do práce. Toto mi bylo přislíbe-

no vedoucím TS. 

Navrhl jsem,  aby vedoucí technických 

služeb, pokud potřebuje další techniku 

pro rychlé a kvalitní odstraňování sněhu, 

napsal požadavek na ZM, že toto budu 

určitě podporovat. A teď jedna konkrétní 

věc ze života. Dne 4. 1. 2019 asi v 10 

hodin dopoledne mi sousedka zavolala, že 

cestou domů zjistila, že při vyhrnování 

sněhu na Jiráskově čtvrti došlo k odkrytí 

poklopu nad kanalizační šachtou. Hrozí 

úraz chodcům. Zda můžu zařídit nápravu. 

Volal jsem 2x na mobilní telefon vedoucí-

ho TS, jedenkrát na pevnou linku pana 

místostarosty a pana starosty. Neúspěšně. 

Zavolal jsem na mobilní číslo pana staros-

ty a ani tem mi telefon nezvedl. Nikdo 

z nich neměl ani tolik slušnosti, aby mi 

zavolal zpět. Navíc se jedná o služební 

mobilní telefony, které jsou placeny námi, 

z rozpočtu města. 

V bodu různé vznesl pan Škoda dotaz 

k fungování, popřípadě vyklizení, restau-

race ve Vižňově a požádal o předání pro-

stor osadnímu výboru k užívání. Perlič-

kou bylo, že vedení města neví, že dochá-

zí k využívání el. proudu v těchto prosto-

rách neoprávněnými osobami.  

V bodu různé pan Zimmerman vyjádřil 

nesouhlas se způsobem ukončení pracov-

ního poměru s dosavadním pracovníkem 

určeným k úklidu hřbitova 

v Ruprechticích. Postup, kdy pan Sadílek 

zavolá dne 3. 1. 2019 panu Osobovi a 

sdělí mu „Končíš, přines mobil, máme 

jiného.“ nemůžeme akceptovat. Na jedná-

ní pan místostarosta stále nemohl pocho-

pit, o co jde panu Zimmermanovi, tak 

jsem mu vysvětlil, že pokud si našli něko-

ho lepšího, tak by nebylo od věci již bý-

valému pracovníkovi sdělit, proč jsou 

s ním nespokojeni a pokud je to jinak, 

poděkovat mu za dosavadní práci. Prostě 

použít to kouzelné slovíčko děkujeme. A 

to byl v tomto případě velký problém. 

zastupitel města Luděk Macháček 
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Zastupitelstvo obce          

konané dne 16. 1. 2019 – 

očima zastupitele 



Dle dostupné evidence byl počet 

občanů Meziměstí včetně jeho   

částí k 31. 12. 2018 - 2.432  

z toho:               mužů - 1.180    

                           žen   - 1.252 

 

Přehled roku 2018: 

Stav k 1. 1. 2018  2.424      

 Narození  + 15     

 Úmrtí   -  20    

 Přistěhování  + 89   

  Odstěhování  -  76    

stav k 31. 12. 2018  2.432  

 

Počet občanů dle částí: 

  Muži ženy celkem 

Meziměstí 802 893 1695 

Ruprechtice 150 142 292 

Vižňov 132 135  267 

Březová 52 48 100 

Starostín 44 34 78 

 

Křestní jména: 

Muži   ženy 

JIŘÍ 80x   JANA  60x           

JAN 71x   MARIE 59x  

PETR 65x  EVA  50x  

JOSEF 64x  LENKA 47x 

PAVEL 53x             KATEŘINA 33x 

MIROSLAV 50x ANNA 32x 

JAROSLAV 48x VĚRA  31x  

MARTIN 40x HANA 29x  

MILAN 38x  VERONIKA 28x  

ZDENĚK 38x ELIŠKA 27x 

 

Ivana Vlčková 

 

Partneři projektu Město Meziměstí, 

obec Otovice, Gmina Radkow a Gmina 

Mieroszów. 

Z operačního programu Interreg V-A 

Česká republika - Polsko si  město Mezi-

městí a partneři projektu  mohli dovolit 

nákup nové techniky a věcných prostřed-

ků  pro hasiče. V loňském roce se nám 

podařila získat terénní čtyřkolka, se kte-

rou jsme měli již desítku výjezdů 

k požárům, stan s vybavením, který nám 

zatím slouží jako zázemí pro aktivity 

města Meziměstí. Loď s příslušenstvím 

jsme využili dne 6. 10. 2018 na praktic-

kém cvičení v Radkowě, kde se uskuteč-

nila ukázka záchrany tonoucího a zkouš-

ky dovedností všech hasičů s novou  tech-

nikou a vybavením. Teoretická část cviče-

ní proběhla dne 20. 10.2018 v Meziměstí 

a zaměřili jsme se na záchranu tonoucího 

po teoretické stránce. Upozornili jsme  na 

chyby, které se nejčastěji dělají pod od-

borným vedením HZS - ČR. 

V Mieroszowe se pořídila měřící stanice 

na řece Stěnavě, která nás bude informo-

vat o vzestupu hladiny Stěnavy 

v dostatečném předstihu abychom se 

mohli připravit na vodní živel. 

Dalším partnerem v projektu  byla obec  

Otovice, která si také pořídila člun, stan a 

nutné vybavení.  Radkow  si zajistil ná-

kup speciální techniky pro záchranné ak-

ce při povodních v podobném rozsahu 

jako u nás.  Byla  vydána brožura v česko

-polském provedení pro krizové situace. 

Cílem projektu bylo získání včasných 

informací o stavu vody na řece Stěnavě a 

zajištění kvalitní povodňové ochrany oby-

vatel a jejich majetku v příhraničních 

oblastech – Mieroszow, Meziměstí, Oto-

vice a Radkow, pořízení potřebné techni-

ky pro hasiče. K tomu patřilo i zintenziv-

nění vzájemné spolupráce a výměna zku-

šeností mezi záchrannými složkami na 

obou stranách hranice. 

Tento společný projekt bude pomáhat 

lépe zvládat krizové situace, především 

v případě přírodních katastrof. 

Celkové způsobilé výdaje projektu byly  

196.894,57 EUR (Meziměstí 67.404,45 

EUR,  Otovice 16.970,12 EUR, Mie-

roszow  7.500,- EUR a Radkow  

105.200,- EUR). Realizace projektu 

byla ukončena 31. 10. 2018.  

Ivana Ptáčková 

V rámci projektu  

Pod jednou střechou 2 v rámci Progra-

mu Interreg V-A Česká republika – 

Polsko 

 jsme i v loňském roce připravili pro 

všechny návštěvníky vánoční koncert dne 

25. 12. 2018     v kostele sv. Jakuba Větší-

ho v Ruprechticích v podání MUSICA 

BRAUNENSIS. 

Vánoční koncert oficiálně zahájil a všech-

ny přivítal starosta pan Pavel Hečko. 

Pohodu Vánoc umocnila krásná hudba 

Jakuba Jany Ryby - ČESKÁ MŠE VÁ-

NOČNÍ Hej, mistře, vstaň bystře 

& vánoční písně, koledy a pastorely. 

Tradiční vánoční koncert pro nás uskuteč-

nili Marie Matějková – soprán, Jiřina  

Vlachová - alt, Jakub Koš – tenor,  Jakub 

Hrubý – bas, Petr Hostinský – varhany. 

Věříme, že všichni, kdo přišli do kostela 

svatého Jakuba v Ruprechticích, odcháze-

li z vánočního koncertu spokojeni. Doufá-

me, že skutečná vánoční atmosféra se 

přenesla i do vašich domovů a do vašich 

srdcí. 

Poděkování za krásný vánoční zážitek 

patří především všem účinkujícím. 

za Město Meziměstí Ivana Ptáčková 
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Evidence obyvatel Město Meziměstí             

zrealizovalo projekt 

„Společnými silami proti 

živelným pohromám“    

číslo projektu 

CZ.11.1.23/0.0/0.0/16_023/ 

0000900“  

Vánoční koncert v kostele 

svatého Jakuba Většího 

v Ruprechticích 



Dne 29. 12. 2018 se uskutečnil vánoční 

benefiční koncert v Centru Walzel 

v Meziměstí na podporu opravy kostela 

sv. Anny ve Vižňově. Byl to již pátý kon-

cert tohoto druhu. Účinkující vystoupili  

v tradičním složení Jana Jarkovská flétna, 

Hana Hlaváčkova zpěv, Iva Hlaváčková 

zpěv, Jakub Jirásek klavír, Bohumír Steh-

lík klavír, Jana Wienerová  umělecký 

přednes.  

Sál byl prakticky zaplněn a posluchači se 

odpoutali od všedních starostí a přenesli 

se do světa hudby a dávných příběhů. 

Na dobrovolném vstupném bylo vybráno 

8 800 Kč a částka byla vložena na trans-

parentní účet určený pouze na prostředky 

pro opravu kostela sv. Anny ve Vižňově 

č. 43-666130207/0100, na který můžete 

kdykoliv přispět jakoukoliv částkou. 

Koncert se uskutečnil za podpory Centra 

Walzel a Města Meziměstí. 

Ing. Jiří Jarkovský 

Dovolte mi zavzpomínat. Tato tradice 

vznikla před mnoha lety, poslední 4 roky 

jsou ty chvíle však mnohem krásnější. 

Vyměnili jsme s mou rodinou zlatem zdo-

bený, hradecký kostel Nanebevzetí Panny 

Marie, za vižňovský kostel sv. Anny. Pře-

stěhovali jsme se sem a tím vznikl ten 

zvláštní vztah. Každý den se dívám 

z okna a vidím velmi zchátralý svatostá-

nek. Ale jednou v roce, je vše jinak. To, 

když se sejdeme s dalšími rodinami 

v kostele 25. prosince odpoledne, zahřeje-

me se čajem, rozdáme si zpěvníky a pod 

laskavým vedením mé dcery Jacqueline si 

zazpíváme tradiční české koledy a chvil-

ku zapomeneme na to, že je mezi lidmi 

spoustu závisti, zloby a neúcty. Doufám, 

že jednou tenhle krásný kostel zaplníme a 

všichni budeme zpívat z plných plic a 

s radostí, s prostým vědomím, že život je 

krásný… 

Obrovské díky všem, kteří se účastní a 

přispívají na obnovu kostela. A vy ostatní, 

přijďte mezi nás, vezměte děti, vnoučata a 

ukažte jim, že to s lidmi ještě není tak 

špatné, že hudba spojuje a o tom vánoční 

svátky hlavně jsou – být spolu. 

Valerie Jágrová 

Déšť, nevlídné a sychravé počasí prová-

zelo koledníky při letošní Tříkrálové sbír-

ce v Meziměstí. Nevlídno ale nebylo v 

srdcích lidí, kteří otevírali koledníkům 

dveře svých domů a bytů. Vítali kolední-

ky s úsměvem, vyposlechli si jejich přá-

níčka do nového roku, obdarovávali je 

bohatou koledou a štědře přispívali do 

pokladniček. 

Letos vyrazilo ze školy do ulic Meziměstí 

na Tříkrálovou sbírku osm skupinek dětí 

v doprovodu dospělých. Odcházely natě-

šené, s dobrou náladou. Tu jim nezkazily 

ani deštové přeháňky, které jim promáče-

ly bílé pláště, zničily papírové koruny a 

promočily  boty. Než koledníci prošli 

Školní ulicí, Dlouhou ulicí nebo Jirásko-

vou čtvrtí, byli mokří a zmrzlí. Menší 

koledníci v panelácích na tom nebyli o 

nic lépe. Ti sice nemrzli, v teplých bun-

dičkách pod plášti je však zmáhalo vedro 

a únava. Nikdo z dětí ale neřekl, že už ho 

to nebaví a že chce domů. Všechny děti 

trpělivě zpívaly Tříkrálovou koledu a 

opakovaly svá přání pevného zdraví, lás-

ky a štěstí. A věřte, že tyto děti to myslely 

upřímně! Při svačince ve školní kuchyň-

ce, kde si děti po koledě odpočinuly a 

ohřály se, bylo vidět, že mají radost z 

toho, jak vlídně je lidé vítali a jak jim 

dávali najevo, že je po roce opět rádi vidí. 

Do kasiček na humanitární pomoc lidé 

příspívali velice štědře a štědří byli i k 

malým koledníkům. Většinou už pro ně 

měli nachystané cukroví, ovoce či bonbó-

ny. Mnozí promrzlým koledníkům nabí-

zeli i horký čaj či ohřátí v teplé místnosti. 

Chtěla bych poděkovat všem, kteří se 

podíleli na tom, že pětadvacet slušných 

meziměstských dětí s dobrým srdíčkem 

bude mít na letošní Tříkrálovou sbírku 

krásnou vzpomínku. Všem, kteří měli 

tento den otevřené srdce i štědrou dlaň.   

J. Chaloupková 

K větám paní učitelky Chaloupkové ne-

mám už moc co dodat. Můj velký dík míří 

ještě jednou všem, kteří věnovali svůj 

volný čas charitativní akci a všem, kteří 

mi pomohli připravit zázemí pro promok-

lé koledníky.  Pro tříkrálovou sbírku jsme 

v letošním roce 2019 vybrali 28 653 Kč a 

část peněz se vrátí k využití pro potřebné 

v Meziměstí. To se už ale v kalendáři 

bude o slovo hlásit září a já budu připra-

vovat další „tříkrálovku“…  Věrní i noví 

pomocníci Tříkrálové sbírky, těším se na 

vaši pomoc v lednu 2020. 

Jitka Zelená 

V sobotu 16. 2. bude na meziměstském 

nádraží v ranních hodinách zřejmě rušněji 

než jindy. Proběhne zde totiž od 7.15 h do 

9.45 h start již 16. ročníku Přejezdu Javo-

řích hor, který nese jméno propagátora 

lyžování na Broumovsku E. Ratha. V 

tomto víkendu se bude v Polici nad Metu-

jí zároveň konat 16. Český zimní sraz 

turistů spojený s 52. Slovenským zimním 

srazem KST, na který je přihlášeno něko-

lik stovek turistů z Česka a Slovenska. 

Jednou z akcí, kterou organizátoři srazu 

nabídnou turistům, je  účast na Přejezdu 

Javořích hor. Z tohoto důvodu se termín 

Přejezdu nedá změnit podle aktuální sně-

hové pokrývky. Bude se konat 16. 2., ať 

už jsou Javoří hory pokryty sněhem či ne. 

V případě nedostatku sněhu by se šlo sa-

mozřejmě pěšky. Trasa přejezdu není 

dlouhá, z Meziměstí přes Pomeznici, 
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Vánoční koncert       

v Centru Walzel 

Tříkrálová sbírka 

Vižňovské zpívání koled 

v kostele 25. 12. 2018 

Přejezd Javořích hor –   

Memoriál E. Ratha 



Ruprechtický Špičák po hřebenu hor na 

Janovičky "našlapete" 21 km. Ti, kteří si 

netroufnou na prudké sjezdy ze Špičáku a 

Širokého kopce, se mohou vydat po úbočí 

kopců, kde je cesta mnohem mírnější, i 

když o pár kilometrů delší. Cíl je stejný 

pro obě trasy – v restauraci Vyhlídka na 

Janovičkách. Každý účastník zde obdrží 

pamětní list. Z Janoviček odjíždí v odpo-

ledních hodinách linkový autobus do 

Broumova, je možné také sjet na lyžích 

do Olivětína či do Broumova. Komu se 

bude zdát trasa příliš krátká, může se při-

pojit  k účastníkům turistického srazu, 

kteří mají v plánu pokračovat z Janoviček 

kolem Třípanského kamene přes Rožmitál 

až do Broumova. Tato prodloužená trasa 

je dlouhá téměř 30 km.     

Pořadatelé Přejezdu, Klub českých turistů 

Broumov, se těší na vaši hojnou účast. 

Věříme, že Meziměšťáci se nenechají 

zahanbit a že na účastnické listině se ve 

sloupečku "bydliště"  objeví mezi městy 

ze všech koutů republiky alespoň několi-

krát název Meziměstí. 

Za KČT Broumov J. Chaloupková 

Město Meziměstí uspořádalo v rámci  

projektu: 

„POD JEDNOU STŘECHOU 2“ 

Číslo projektu: 

CZ.11.4.120/0.0/0.0/15_006/0000098 

Vánoční nohejbalový turnaj trojic 

Dne 29. 12. 2018 proběhl v tělocvičně na 

nádraží v Meziměstí  Vánoční turnaj v 

nohejbale pod záštitou města Meziměstí z 

projektu Pod jednou střechou 2. Turnaje 

se zúčastnilo celkem 6 družstev. O per-

fektní průběh turnaje se staralo duo roz-

hodčích Petr Mach a  Miroslav Vtípil, 

kterým patří velký dík za bezchybné roz-

hodování a řízení turnaje.  

Za skvělou  organizaci, přípravu a průběh 

turnaje patří velké poděkování  organizá-

torům. 

Ivana Ptáčková  

Dne 13. ledna 2019 uplynulo 100 let od 

narození pana Pavla Škora z Vižňova. 

Dožil se krásných 91 let. Kdo jste jej  

znali, vzpomeňte s námi. 

Syn Petr s manželkou a celou rodinou 

V pátek 18. ledna jsme se opět po roce 

sešli ve víceúčelovém sálu Centra Walzel, 

abychom strávili příjemný večer s hud-

bou, tancem a další zábavou. 

Tradiční městský ples zahájili chviličku 

po osmé večerní hodině, kdy už se sál 

zaplnil elegantními pány a krásnými dá-

mami představitelé Města Meziměstí pan 

Pavel Hečko a pan Jiří Sadílek vtipným, 

ale i trochu vážným přivítáním, v němž 

zavzpomínali na doby minulé, poděkovali 

sponzorům a organizátorům a popřáli 

přítomným příjemnou zábavu. 

Jejich přání se vzápětí  začalo naplňovat, 

o což se zasloužili pan Pavel Fulka se 

zpěvačkou Radkou Jiřičkovou - skupina 

Relax, kteří jako zkušení muzikanti vědí, 

na jakou strunu zahrát, aby se lidé na par-

ketu i u stolu či baru cítili dobře. 

Milým zpestřením začínajícího večera 

byla dvě  krátká, ale úžasná vystoupení 

studentů broumovského gymnázia souro-

zenců Štěpánky a Jindřicha Novotných, 

ve kterých předvedli jak standardní tance, 

tak i tance latinskoamerické a dokázali, že 

si tu pěknou řádku úspěchů, které již mají 

za sebou, vybojovali poctivě. Mockrát 

vám i vaší mamince, která doplnila pří-

jemné chvíle s vámi svým komentářem, 

děkujeme a přejeme vám mnoho dalších 

úspěchů s tímto náročným koníčkem. 

Nedílnou součástí plesu města je soutěž o 

ceny. I letošní tombola byla bohatá, za 

což jsme vděční sponzorům, jejichž výčet 

najdete na předposlední straně tohoto 

zpravodaje. Šťastným výhercům blaho-

přejeme.  

Za pořadatele Martin Slavík 
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Nohejbalový turnaj 

Vzpomínka 

Ohlédnutí za                     

Plesem Města Meziměstí 
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